
Acta Reunió de la Comissió del Nomenclàtor

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ

Acte presa de la sessió del dia: 18 d’octubre de 2022
Lloc: CIP Moli d’en Rata
Hora d’inici: 19.02   hores
Hora de fi: 19.59 hores

Actua de president:
Sr. Sergio Linares Salgado
Actua de secretària accidental:
Sra. Elena Vilalta Gómez 

Hi assisteixen els següents membres de la Comissió del Nomenclàtor:

Entitat/partit Nom  ASSISTENT EXCUSAT ABSENT

Decidim
Beatriz López 
Ibáñez

Titular X

PSC
Ramón Martos 
Calpena

Titular X

Ciutadans
Josep Gabarra 
Barneda

Titular x

Som Ripollet
Melodi López 
Rodríguez

Titular X

Taula Feminista
Helena Bea 
Mellado

Titular X

Entitats Culturals 
– Agrupació 
Ripollet Natura

Eloi Isern Puig Titular X

Entitats 
esportives-
Bàsquet Ripollet

Ricard Jiménez 
Eroles

Titular x

Entitats Juvenils – 
JERC

Ainara Tatché 
Gilabert

Titular x

AAVV José Luis Suárez Titular x

Assisteixen amb veu però sense vot, els següents membres de la Comissió 
tècnica:

   Àngels Sorigué Navarro, en representació del CNL
   Casto Sorlí Moliner, com a tècnic d’Arxiu.
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S’inicia la reunió a les 19.02  hores. La senyora Elena Vilalta  actua de manera 
accidental per delegació de la Secretària de l’Ajuntament, sra. Helena Muñoz.

A continuació el President de la Comissió, regidor Sergio Linares, dóna la 
benvinguda i declara oberta la cinquena sessió ordinària de la Comissió de 
nomenclàtor i entra a exposar els assumptes que conformen l’ordre del dia. 

Ordre del dia:

1. Aprovació de l’ordre del dia 
2. Aprovació de les actes anteriors 
3. Actualització estat estudi nomenclàtor a càrrec del GER 
4. Anàlisi actual llistat de carrers per part de cada representant 
5. Priorització fitxa “carrer Uralita” 
6.Torn obert intervencions

1. Aprovació de l’ordre del dia

Queda constituïda i aprovada l’ordre del dia, sense cap vot en contra.

2. Aprovació de les actes anteriors

S'ACORDA aprovar els esborranys de les actes .04.ord/2022 ordinària i 02.ext/2022 
extraordinària,  corresponent a les sessions celebrades el dia 26/04/2022 i el dia 
11/05/2022 respectivament.

La senyora Helena Bea ha fet arribar un missatge on expressa que voldria que quedessin 
recollides les declaracions i qui les fa.

Consultat amb la secretària de l’ajuntament, ens indica que regeixen les normes dels 
nostres òrgans col·legiats i hi ha de constar : data, dia i hora, assistents, si hi ha quòrum 
per iniciar sessió, els acords que s’adopten amb les votacions i una descripció suscinta 
de les deliberacions. Si algú vol que consti expressament la seva intervenció ho ha de fer 
constar.  

S’estableix un debat entre els diferents membres de la comissió sobre la voluntat o no 
d’especificar més o menys les intervencions i qui les fa. S’ACORDA per consens detallar 
qui exposa i què però de manera suscinta.

3. Actualització estat estudi nomenclàtor a càrrec del GER 

El Sr. Educard Ballesteros, en representació del Grup d’Estudis Ripolletencs, explica quin 
és l’estat de l’estudi. Han arribat a elaborar 51 fitxes i estimen que a desembre-principis 
de gener portaran 2/3 parts de les fitxes i cap al març tindran el treball finalitzat. 
Mostra dos exemples de fitxes elaborades, concretament dels carrers Uralita i Isabel la 
Catòlica.
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Exposa que han detectat uns 8-10 noms que no estaven al llistat facilitat per 
l’Ajuntament, com l’espai Maria Aurèlia Capmany o altres de nova creació com l’Espai 
del record (mort perinatal).

El sr. Martos i la Sra. Sorigué exposen que és important que tots els noms propis constin 
amb el nom i els dos  cognoms, a més d’una breu descripció a la placa de qui era el 
personatge.

El sr. Martos demana que es comprovi si el dr. Gil va ser un metge de Franco. 

S’estableix un col·loqui sobre les diferents troballes que s’estan efectuant en la recerca i 
sobre les dificultats. També es fan aportacions per part de membres de la comissió, com 
l’arxiver municipal o el sr. Martos que mostra un llistat de 1830-1879. 

L’arxiver aporta la importància de fer referència a la font d’on s’ha extret la informació 
i el sr. Linares proposa que les fitxes puguin acabar penjades a futur a la web perquè la 
ciutadania les pugui consultar i fer aportacions, si s’escau.

4. Anàlisi actual llistat de carrers per part de cada representant 

El sr. Sergio Linares, president de la Comissió, exposa que de cara a les noves propostes 
cal decidir si es dóna prioritat a l’estudi de noves propostes o a l’estudi del nomenclàtor 
existent. S’acorda que es prioritzi l’estudi. El sr. Martos, exposa que el PSC té un dossier 
complert i descriu algunes de les propostes que caldria revisar bé perquè són noms 
religiosos, perquè són espais que no tenen nom o perquè són noms incomplerts. També 
informa que tenen propostes d’àmbits diferents com poden ser culturals, esportius, 
polítics-socials, educatius o geogràfics. En total tenen 23 propostes, de les quals hi ha 11 
noms femenins.

La senyora Tatché indica que cal eliminar tots els noms religiosos i l’arxiver municipal 
recorda que poden tenir relació amb alguna antiga ermita, retaule desaparegut o fet 
històric, que primer caldrà valorar. 

S’acorda que tothom passarà a la secretària un excel amb les propostes de noms a 
modificar per iniciar el procediment amb aquelles que siguin coincidents.

Tot i això, el sr. Martos apunta que aquelles que ja venen determinades per 
l’acompliment de la Llei de Memòria Històrica no han d’entrar a debat, sinó que s’han 
d’aplicar.

5. Priorització fitxa “carrer Uralita” 

Es recorda que un veí va suggerir el canvi. I s’havia demanat que es prioritzés la fitxa.

Estaria bé treballar amb alumnes de l’escola la història i nom que podrien proposar.
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El sr. Ballesteros apunta que una part del carrer creu que és Cerdanyola i l’altra Ripollet 
i que cal comprovar-ho i en tot cas fer la consulta a la secretària. El sr. Ballesteros explica 
la fitxa corresponent on la primera referència localitzada és de 1994 tot i que la fàbrica 
és de 1909. A la fitxa hi consta el recorregut de la fàbrica, la data d’aprovació i referències 
documentals.

6. Torn obert intervencions

El sr. Martos indica que el Regidor de Memòria Històrica hauria d’assumir quins canvis 
es fan en base a la llei i el Sr. Linares està d’acord en complir la Llei però recorda que 
qui fa les propostes de canvi és la Comissió de Nomenclàtor.

Es recorda que tothom enviarà el llistat analitzat i les propostes per poder-les comparar.

La senyora Beatriz López demanar que consti en acta posar en valor la feina que s’està 
fent en base a l’estudi de Nomenclàtor i tots els membres de la Comissió acorden felicitar 
al GER per la feina que s’està realitzant.

I, no havent-hi més assumptes per tractar, s’aixeca la sessió a les 19.59  hores i es redacta 
la present acta que firmen Sergio Linares i Elena Vilalta.
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